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canvi climàtic per l’increment dels gasos d’efecte hiverna-
cle, el medi ambient i els drets del pobles indígenes, derivat 
d’una potencial expansió de les terres agrícoles a través de 
la desforestació a gran escala i la seguretat alimentària a la 
Unió Europea . Sembla ser que el canvi climàtic és poc impor-
tant hui en dia en tot el món, no?, quan s’hauria de tenir més 
en compte .

I, per a nosaltres, per als nostres sectors productius, és espe-
rable que s’obrin bones expectatives per a sectors industrials 
com l’automòbil, els seus components, el taulell, el calcer, 
el moble i el tèxtil, però no podem dir el mateix, i tenim una 
clara preocupació per la nostra agricultura, on productes dels 
països del Mercosur com els cítrics, la fruita seca, el raïm de 
taula, les cireres o, fins i tot, les prunes, constituiran una dura 
competència tenint en compte que els països de Mercosur 
compten amb grans explotacions amb costos laborals i de 
producció sensiblement inferiors als nostres .

Per tant, entenem des de la nostra posició que el Govern 
d’Espanya hauria de procurar, abans de ratificar l’acord, que 
s’asseguraren una sèrie de garanties, no? I això no vol dir 
que nosaltres no anem a fer de lobby . A més a més, he de 
dir que estem fent de lobby . La conselleria d’economia de la 
mà de la Direcció General d’Internacionalització i la conse-
lleria d’agricultura ja està treballant i està fent de lobby en 
defensa dels nostres productes i productors . Ara anem a vore 
si podem convéncer el Govern d’Espanya perquè tinga en 
compte les nostres aportacions .

Però li dia que deurien assegurar-se que els mercats agríco-
les d’origen i de destinació operen amb les mateixes normes . 
És a dir, igualtat en els estàndards aplicats . Que la importa-
ció de productes agrícoles de Mercosur no se superposen a 
la mateixa època de comercialització que les corresponents 
produccions de la Unió Europea . És a dir, complementarie-
tat . Que no es puguen importar productes agrícoles i rama-
ders mentre siga permesa la utilització de productes químics 
tòxics i hormones prohibides a la Unió Europea, com vosté 
també ha dit: reciprocitat . I que no es puguen importar a la 
Unió Europea productes agraris produïts en condicions labo-
rals no permeses a la Unió Europea . És a dir, no a l’explotació 
laboral. I, per últim, caldria implementar una fiscalitat verda 
comuna a tota la Unió Europea que grave l’empremta de 
carboni dels productes importats de milers de quilòmetres 
del punt de consum . És a dir, desenvolupament sostenible .

Si s’aplicaren estes cinc premisses pense que al final guan-
yaríem totes i tots . I nosaltres no tindríem una repercussió 
dolenta en l’àmbit de l’agricultura .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Interpel·lació al conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball, senyor Rafael Climent González, 
sobre la política general del Consell en matèria d’ocupació, que 
formula el diputat senyor Juan Carlos Caballero Montañés  
(GP Popular) (RE número 6.056, BOCV 27)

El senyor president:

Senyories, passarem al següent punt de l’orde del dia, que 
és: «Interpel·lació al conseller d’Economia Sostenible, 
Sectors Productius, Comerç i Treball que formula, en nom 
del Grup Parlamentari Popular, l’il·lustre diputat Juan Carlos 
Caballero .» (Remors i soroll)

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Caballero Montañés:

Gràcies .

Gracias, presidente .

Señor conseller, tengo que reconocerle que cuando presenté 
esta interpelación no sabía si iba a debatir con usted o con el 
verdadero conseller de economía, que es desde hace unas dos 
semanas el conseller Soler . Cuando la conselleria de hacienda 
anunció que todos los programas presupuestarios que no se 
hubiesen ejecutado a 30 de septiembre iban a ser recortados, 
sabía en ese momento que habíamos perdido a Rafa Climent .

Tiene usted el inmenso honor, señor conseller, de ser el 
conseller con la ejecución presupuestaria más baja de todo 
el Consell . Y el premio se lo ha entregado Vicent Soler, 
bloqueándole la conselleria entera con recortes que van a 
sufrir los desempleados valencianos principalmente .

Señor Climent, usted nunca debió repetir como conseller de 
economía . Su gestión la pasada legislatura fue nefasta . Tan 
nefasta que el propio empresariado valenciano le pidió públi-
camente al presidente Puig que le apartara a usted y a su 
partido de la conselleria de economía . Pero usted repitió . Y 
con usted repitieron Nomdedéu, repitió el paro, la inestabili-
dad política, la inestabilidad económica, el estancamiento de 
nuestra economía .

Señor Climent, usted tomó posesión de su cargo el 17 de 
junio . Una semana más tarde conocimos por la EPA que 
la Comunitat Valenciana lideró el aumento del paro en el 
segundo trimestre del año: diez mil setecientos desemplea-
dos más . Diez mil setecientas razones para que usted no 
hubiera continuado como conseller .

Un mes más tarde, mientras ustedes se apresuraban a colap-
sar la administración colocando a más de trescientos treinta 
altos cargos y enchufados en la administración, la comuni-
tat sufrió, en términos de desempleo, el peor mes de julio 
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desde 2008 . Fuimos la única, la única comunidad autónoma 
de España que destruyó empleo en plena campaña estival: 
639 valencianos sin carnet del PSPV, de Compromís y de 
Podemos se fueron al paro . (Aplaudiments)

Y, entonces, llegó agosto, y mientras ustedes se fueron de 
vacaciones y pasaban los días sin que un solo alto cargo 
tuviera agenda pública, la Comunitat Valenciana volvió a 
encabezar la subida de paro y la destrucción de empleo 
en España; 13 .093 desempleados más; 37 .338 bajas en la 
seguridad social . Cada día de sus vacaciones 1 .205 valen-
cianos perdieron su empleo . Y llegamos a septiembre y la 
seguridad social perdió 1 .011 afiliados en la Comunidad 
Valenciana .

Señor Climent, estos son sus datos . Esta es su carta de 
presentación para esta nueva legislatura que arranca: 37 .082 
valencianos han perdido su empleo desde que usted repitió 
como conseller, 412 cada día .

Si alguien pensaba que este absoluto caos, que la paráli-
sis en la gestión, que el sectarismo que impregna la conse-
lleria de economía no iba a tener consecuencias, se equivo-
caba . A Compromís, al señor Climent, al señor Nomdedéu, lo 
acaban sufriendo los parados valencianos . Y no solo los para-
dos valencianos . Según el colegio de registradores, el tercer 
trimestre del año, en la Comunidad Valenciana, la creación 
de empresas se ha desplomado un 14,9 %. Los concursos de 
acreedores han aumentado un 8,2 %, y la extinción de empre-
sas se ha disparado un 23,7 %.

Según el INE, la industria valenciana se hunde tres veces por 
encima de la media nacional, un 9,7 %. La compraventa de 
viviendas cae un 17,8 % y las matriculaciones de vehículo 
cayeron un 39,5 % en agosto.

Y, para rematar, ATA denuncia que la morosidad con los autó-
nomos por parte de La Generalitat se dispara . Pagamos doce 
días más tarde que la media nacional .

Señor Climent, estos datos harían dimitir a cualquier persona 
con un poco de responsabilidad en la gestión pública . Yo no 
le voy a pedir que dimita . Solo le voy a pedir que haga caso 
a los economistas, que son los que saben, y que alertan de 
una grave situación de recesión económica . Y que le están 
pidiendo reformas para evitar de nuevo el sufrimiento a 
todos los valencianos .

Otros territorios ya se están preparando bajando impues-
tos para incentivar la creación de empleo, el crecimiento 
económico, apostando por la innovación, la digitalización, 
la tecnología en la economía productiva . Pero ustedes, 
en cambio, prefieren castigar fiscalmente a los valencia-
nos y, a los jóvenes, ofrecerles unas becas en los ayunta-
mientos para maquillar así las cifras del paro . El resultado 
es que el talento joven valenciano emigra a Madrid . Solo 
uno de cada tres jóvenes graduados decide quedarse en la 
Comunidad Valenciana .

Señor Climent, siga criticando a las comunidades que bajan 
impuestos, que mientras lo hacen seguimos perdiendo el 
capital humano más cualificado, que se ve obligado a salir de 
la Comunitat Valenciana en búsqueda de oportunidades que 
ustedes aquí les niegan . (Aplaudiments)

Señor conseller, Intu Mediterráneo es el mejor ejemplo de 
ello . Sus decisiones sectarias tienen consecuencias direc-
tas . Usted lleva demasiado tiempo en guerra con empresas 
que en el ejercicio de su libertad comercial deciden inver-
tir en la Comunidad Valenciana para crear empleo y riqueza 
para todos .

Intu Puerto Mediterráneo suponía la inversión directa de 
860 millones de euros que hubieran generado cinco mil 
empleos directos y tres mil en su proceso de construc-
ción . Usted lo paralizó por sectarismo y ahora el TSJ les 
recuerda a usted y a su partido que no están por encima 
de la ley ni del derecho de los valencianos a encontrar un 
puesto de trabajo y prosperar . (Aplaudiments)

Señor Climent, su gran medida estrella, su gran medida 
estrella al finalizar la legislatura pasada para incentivar 
la creación de empleo fue la creación de un observatorio 
del empleo decente . El problema es que la decencia, para 
predicarla, primero hay que practicarla . Y yo le pregunto, 
señor conseller, ¿le parecen decentes las condiciones en las 
que trabajan los becarios de Presidencia de la Generalitat? 
¿Se ha reunido ese observatorio del empleo decente para 
discernir si la Presidencia de la Generalitat explota a sus 
becarios? ¿Tiene algo que decir sobre la investigación que 
ha incoado la inspección de trabajo? ¿Le parece también 
decente que la inspección de trabajo tenga que interve-
nir en ayuntamientos, como en el de Valencia, por tener 
a los becarios de su programa Avalem Joves desarro-
llando funciones distintas en puestos distintos a los que 
les correspondería? Señor Climent, la decencia se practica 
para, luego, poder predicar .

Y permítame, conseller, finalizar esta primera intervención 
exigiéndole, una vez más –y ya van muchas durante estos 
años–, la destitución inmediata de su número dos, el secre-
tario autonómico de empleo . El señor Nomdedéu, además 
de ser un presunto corrupto, procesado por delito electo-
ral y malversación de fondos públicos, se dedica a incendiar 
las redes sociales, lanzando soflamas y acusaciones contra la 
policía y las fuerzas del orden . (Aplaudiments)

Señor conseller, el pueblo valenciano no merece tener 
como representante público a quien defiende a los salva-
jes que queman calles, que asaltan comercios y rompen 
la convivencia de nuestros vecinos en Cataluña . Por eso, 
mi grupo parlamentario le exige la destitución inmediata 
de Enric Nomdedéu, a la vez que muestra su solidaridad 
con las fuerzas y cuerpos de seguridad del estado que en 
Cataluña están defendiendo el orden público, la conviven-
cia y la paz .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

 
El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà a esta interpel·lació l’honorable conseller .

Quan vosté vullga, conseller .
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El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

No ho sé . La interpel·lació deia: quina és la política general 
del Consell en matèria d’ocupació? Però, escoltant-lo a vosté, 
la veritat és que el totum revolutum i quasi, doncs, clavant-
se més personalment en totes les persones que estem en la 
conselleria, doncs, a la millor la pregunta deuria haver variat .

I vosté sempre ho tendix tot a números . Doncs, vaig a donar-
li números i números amb llums llargues . Vosté, per exem-
ple, s’agafa a una notícia que ix en un mitjà de comunicació al 
respecte de la indústria que té a vore en un mes i no analitza 
l’índex de producció industrial en un transcurs una miqueta 
més ample . Jo crec que hem d’analitzar les coses en llums 
llargues, en més temps, en un any, en dos anys .

Mire, vaig a donar-li números i vaig a donar-li números de 
pressupost i del pressupost del Labora . Mire, en 2014, el 
pressupost que vostés gestionaven era de 274 milions; en 
van comprometre 201; en obligacions, 119; i, després, van 
pagar 99 milions . I ara me’n vaig a 2018, 2018 . 425 milions, 
mire la diferència; però és que, a més a més, en vam compro-
metre 346, del 73 al 81 %, és a dir, huit punts percentuals 
més en la gestió que vostés; en obligacions, 222 milions, és a 
dir, nou punts més en obligacions que vostés; i resulta que en 
pagaments, el 43 enfront del 36 %, és a dir, set punts més que 
vostés, amb més diners en el pressupost .

Vol dir que vostés feien millor polítiques d’ocupació que 
nosaltres? Doncs, que baixe Déu, si existeix, i que ho veja . 
Però, la veritat és que eren un pur desastre a l’hora de gestio-
nar . I vostés deien que eren els adalils de la gestió en ocupa-
ció i econòmica .

Però, bé, anem a més dades, que a vosté li agraden les dades . 
Mire, tenim més persones ocupades, nous llocs de treball, 
220 .000 persones més, el que suposa un 11,7 més dels que 
vostés gestionaven . Hem reduït l’atur en més de dos-centes 
deu mil persones, és a dir, un 37,7 %; en 2015 estàvem en el 
23 %, en juny de 2019, 14,3%.

Anem a les afiliacions a la seguretat social. 237.919 persones 
més afiliades a la seguretat social. Suposa un 14,4 %.

Més números, perquè li agrada a vosté . Increment d’ocupació 
estable, 171.100 contractes indefinits nous, un 68 % dels 
nous assalariats . Increment de l’ocupació a jornada completa, 
239 .000 persones més que fa quatre anys .

Reducció dels aturats que no cobren cap tipus de prestació, 
menys 42,9 % més. Reducció de les llars que tenen tots els 
seus actius en l’atur . Sap quantes llars hi havia, en 2015, on 
estaven tots els seus membres desocupats? 188 .600 llars; 
2019, 98 .000, és a dir, menys 90 .600 llars en què en aquestes 
llars al menys ja hi ha una persona que té treball .

Sabem que ens queda moltíssima feina per fer, moltíssima, que 
hem de jugar des de la transversalitat, que totes i cadascuna 
de les conselleries estem implicades en generar ocupació, que 
estem generant ocupació pública i estem treballant amb tots 
els sectors econòmics perquè també ells generen ocupació, 
perquè, a més, l’han de generar ells en l’àmbit privat .

Per tant, jo no sé el seus números d’on ixen . Però és que, 
si vol que parlem també de les exportacions, estem en un 
moment de ralentització, com vosté diu, de l’economia, no?, o 
d’un menor creixement . Això ho veu . Bé, doncs, resulta que, 
respecte a l’any anterior, de gener a agost, hem crescut en les 
exportacions un 1,8 . I tenim números històrics, vam acabar 
l’any amb més de trenta mil milions d’euros; en aquestos 
moments, estem en 20 .777, des de gener a agost . Anem per 
bon camí .

I, a més a més, he de dir-li que en l’àmbit del treball som 
proactius . Fa una setmana, en el treball eixe intens de ser 
proactius i atraure inversions, vam estar la vicepresidenta 
i jo a Xina, tant a Pequín com a Chengdu, intentant posar 
en valor el nostre territori . Però jo hui, hui mateix, acabe 
d’arribar de França, acabe d’arribar de París, on hem tingut 
unes jornades també per a atraure inversions, amb un model 
molt clar de seguretat jurídica, de sostenibilitat i d’empreses 
productives . I tenen clar, tenen clar, tota la gent per ahí o 
almenys en la sessió d’ahir es va vore claríssim, que els inte-
ressa vindre ací, al territori valencià i els diré per què . Els 
interessa perquè tenen un govern que parla clar, tenen un 
govern que genera confiança, que hi ha estabilitat i que no 
genera alarmisme, com els partits de l’oposició, i això fa facti-
ble que les inversions vinguen també al nostre territori .

L’únic que li puc dir és que el Consell està treballant, jo diria 
que molt bé, d’una manera conjunta, transversal, proac-
tiva i que està fent moltíssim perquè eixe decreixement de 
l’economia, en funció dels números que sempre apareixen 
en eixe marc neoliberal, siga el mínim possible, però tenint 
en compte que hem d’arribar a totes i tots, no volem deixar-
nos ningú en la cuneta . Volem una societat més cohesionada 
i molt més igualitària . I en eixa línia hem treballat, treballem i 
seguirem treballant .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Continuarà la interpel·lació l’il·lustre diputat Juan Carlos 
Caballero, la interpel·lació al conseller d’economia 
sostenible .

Quan vosté vullga, senyoria .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidente .

Señor Climent, los desempleados, las pymes, los autónomos, 
los emprendedores, siguen esperando a que usted les diga 
cuánto y dónde van a recortar . Sea valiente, utilice este atril 
para poder decirles a todos los valencianos qué programas 
presupuestarios, líneas de subvención, convocatorias y colec-
tivos van a sufrir los recortes del Botànic en su conselleria .

En cuestión de poco tiempo se va a saber el plan económico y 
financiero y se va a conocer íntegramente la letra pequeña de 
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ese tijeretazo que perjudica, en su gran mayoría, a las políti-
cas de empleo en la Comunidad Valenciana .

Señor Climent, me sorprende también que usted no haga 
nada de autocrítica . Para usted está todo perfecto . Para 
usted, llevar cuatro meses consecutivos destruyendo 
empleo, liderando la destrucción de empleo en España, en 
un mes eminentemente turístico, donde, tradicionalmente, 
siempre se creaba empleo y se ha destruido empleo, la única 
comunidad autónoma que destruía, en julio, y a usted le 
parece todo perfecto, señor conseller .

Me pregunta de dónde he sacado los datos . Yo se lo digo, 
de la EPA, de los datos del paro que cuelga el ministerio 
de empleo en su página web; del INE, la producción indus-
trial, los datos que le he dado son del Instituto Nacional de 
Estadística . Por lo tanto, no intente confundir . Usted utiliza 
los datos que le conviene, yo les digo los últimos datos que 
salen publicados en todos los informes oficiales, señor conse-
ller . (Aplaudiments)

¿Y qué dicen esos datos –que no son números, que son perso-
nas–? Es que cada día 412 valencianos perdieron su puesto 
de trabajo desde que usted confirmó y reconfirmó como 
conseller de economía . Y usted está encantado . 412 al día 
desde que usted repite como conseller de economía, 37 .082 
desempleados más desde ese 14 de junio .

412 son las razones que usted tiene para cambiar de rumbo, 
señor conseller . Negar la realidad solo nos conduce al precipi-
cio . Y lo que usted propone, pues, las becas, no es la solución 
ante el repunte del desempleo que afecta a la Comunidad 
Valenciana y menos cuando la inspección de trabajo las cues-
tiona por vulnerar los derechos de los becados .

Su anuncio también del cambio de modelo productivo 
tampoco es la solución ante la desaceleración económica . 
Usted se presentó aquí, hace cuatro años, ante los valen-
cianos, a decir que iba a ser el conseller que iba a cambiar el 
modelo productivo y usted se despedirá habiendo sido el 
conseller que no cambió, sino que arruinó un modelo produc-
tivo que funcionaba . (Aplaudiments)

Fíjese además, en alguna cosa le voy a dar la razón, en el 
dato que ha dado usted sobre las exportaciones . Fíjese si 
sabía y estaba convencido de que me iba a hablar de las 
exportaciones que es el único indicador económico que 
usted todavía no ha conseguido teñir de rojo . Pero no se 
preocupe, créame que tardará muy poquito en conseguirlo, 
si persiste en el bloqueo de una infraestructura estratégica 
para la Comunidad Valenciana, con una inversión de más 
de mil millones de euros, como es la ampliación del puerto 
de Valencia, señor conseller . El puerto de Valencia es el 
primer puerto de España y de los primeros de Europa para 
el comercio internacional . Pero, lamentablemente, tenemos 
la desgracia de tener un gobierno que no lo valora, que no lo 
respeta y que no lo engrandece .

Señor conseller, destruir empleo es muy fácil y ustedes lo 
saben hacer muy bien y lo destruyen cuando dejan por ejecu-
tar 235 millones de euros en el Servef en políticas activas de 
empleo, cuando les dicen «go home» a los inversores, cuando 
partidos como Compromís llaman a boicotear a empresas 
por no rotular en valenciano .

Señor Climent, también seguimos esperando su condena a 
la situación fallida a la que el independentismo ha llevado 
a Cataluña . La causa que su partido promueve, conseller, no 
solo tiene efectos políticos, también tiene efectos econó-
micos, como hemos visto en nuestra comunidad autó-
noma vecina, en la que ha provocado la salida de cuatro mil 
empresas y el empobrecimiento de todos los catalanes, con 
la pérdida de miles de millones de euros . Y eso es lo que 
su partido está apostando para la Comunidad Valenciana . 
Y eso es lo que dicen las resoluciones que su partido ha 
presentado .

Señor…

El senyor president:

Senyoria .

 
El senyor Caballero Montañés:

…conseller –finalizo–, mañana se publicarán los datos del 
tercer trimestre de la EPA . Y yo le pregunto, ¿asumirá alguna 
responsabilidad si mañana, por quinto mes consecutivo, los 
datos de empleo en la Comunidad Valenciana son desas-
trosos? ¿Seguirá el procesado Nomdedéu al frente de sus 
responsabilidades en materia de empleo?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria .

Li contestarà a la interpel·lació l’honorable conseller 
d’economia sostenible, senyor Climent .

Quan vosté vullga conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, senyor president .

Mire, zero retallades en polítiques d’ocupació, zero . 
(Aplaudiments) Zero retallades en polítiques d’ocupació, zero, 
zero, zero, zero . A més a més, vostés . . ., (veus)

El senyor president:

Senyories . 

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…vostés…, (veus) i ara li explique…
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El senyor president:

Senyories, deixem parlar al conseller!

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…i ara li explique per què menteixen i enganyen contínua-
ment . Ja li ho vaig dir, en el dia de la meua compareixença, al 
senyor Carrasco, ja li ho vaig dir . I vosté, senyor Caballero, 
va fer una roda de premsa, aixina, grandiloqüent dient que 
havien deixat de gastar –hui torna a mentir des d’ací– 235 
milions en polítiques d’ocupació quan no . . . quan vosté sap 
que han passat a romanents de tresoreria i que en el 2019 
eixos diners han arribat on eixes obligacions estaven pensa-
des i comptabilitzades per a que arribaren .

I vosté ha enganyat en eixa roda de premsa i ho sap . I hui ho 
torna a fer des d’ací . Per tant, diga les quantitats exactes i, a 
partir d’ahí, jo li diré: vosté no enganya i no menteix . Però ho 
van fer l’altre dia i ho han tornat a fer hui .

I després, vaig a posar-li també una dada en la qüestió de la 
gestió . Quan arribem nosaltres . . ., vosté sap que n’hi ha un 
programa de garantia juvenil, no? Un programa de garan-
tia juvenil important amb molts diners de la Unió Europea, 
resulta quants . ., sap vosté quantes persones tenia inscrites 
en eixe moment, que a partir d’ahí d’eixa inscripció podien 
tenir un lloc d’ocupació? Se’n recorda? 4 .200 personetes .

Sap quantes n’hi ha en aquests moments? 132 .000 . Traga 
els números, més d’un 3.000%, (aplaudiments) més d’un 
3.000 %, sí. I moltíssimes d’eixes persones, i moltíssimes 
d’eixes persones, a través dels Avalem Joves i els Avalem 
Experiència han tingut moltes possibilitats . Més de 797 .000 
accions d’inserció, més de 49.000 beneficiaris joves d’accions 
d’ocupació i formació des del començament del Pla Avalem 
Jove en 2016 amb una inversió de més 264 milions d’euros .

L’atur entre els menors de 30 anys, en eixe període, s’ha 
reduït un 21,7 %. El de vostés és eficiència, no? És eficàcia. 
Si vol . . ., es a dir, hem implementat ajudes al Programa mixt 
d’ocupació i formació d’escoles d’ocupació Et Formem per 
a persones amb dificultats d’inserció laboral o col·lectius 
vulnerables . A més a més, ajudes del programa de forma-
ció professional per a persones desocupades, prioritzant la 
formació de dones i els col·lectius, també, vulnerables .

Però si anem a vore els números de l’Avalem Experiència 
estem parlant de més d’un milió d’accions i més d’un 26 % de 
gent, entre 30 i 64 anys, que ha tingut formació i ha trobat 
ocupació . Per tant, hem treballat amb rigor, hem treballat 
amb seriositat . És de veres que encara tenim 360 .000 perso-
nes que estan en l’atur i que necessitem més temps per a 
seguir treballant sent transversals .

I si vostés s’implicaren i feren propostes constructives 
ens aniria millor al govern i a tot el País Valencià en el seu 
conjunt . (Aplaudiments) Per tant, els demane que s’impliquen 
si tenen ganes que la gent visca cada dia millor .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, conseller .

Interpel·lació a la vicepresidenta del Consell i consellera 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives, senyora Mónica Oltra Jarque, 
sobre la política general de la conselleria en matèria d’atenció 
especialitzada als trastorns del neurodesenvolupament i la 
coordinació amb altres conselleries per a garantir aquesta 
atenció, que formula la diputada senyora Cristina Gabarda 
Ortín (GP Ciudadanos) (RE número 5.915, BOCV 27)

El senyor president:

Passarem al següent punt de l’ordre del dia, que és el  
número 9, que és la interpel·lació a la vicepresidenta del 
consell, Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives, que 
formula la il·lustre diputada Cristina Gabarda, en nom del 
Grup Parlamentari Ciudadanos .

Senyoria, té vosté la paraula .

La senyora Gabarda Ortín:

Gràcies, president .

Senyories, bona vesprada .

Y gracias a todas las familias de la Plataforma de Defensa 
TEA que han podido y querido estar hoy aquí . (Aplaudiments)

Lo primero que quería decir es que como madre e hija de 
personas con discapacidad es un honor para mí representar a 
Ciudadanos en la Comisión de Política Social y Empleo . Yo no 
estaba en política activa pero aún recuerdo su intervención 
a este lado de aquí con los expedientes de dependencia –y le 
reconozco que con algo de cariño hacia usted– diciendo que 
el PP hacía milagros .

Y me pregunto, ahora, ¿y esos milagros? 16 .000 expedien-
tes pendientes de dependencia . ¿Milagros? 26 .700 personas 
en lista de espera para valoración de discapacidad . ¿Milagro? 
202 niños que este verano han sido dados de alta de atención 
temprana con menos de 6 años –más milagros– siendo niños 
que precisaran terapias durante toda su vida. Lo defien-
den los especialistas, no el malvado Grupo de Ciudadanos, 
señoría .

También recuerdo otra de sus frases: «Las camisetas forman 
parte del pasado . Las mayorías sociales han cambiado y esta-
mos en otra etapa» Ojala este milagro fuera real, pues todos 
los últimos viernes de mes desde hace un año tiene camisetas 
en las puertas del Palau de la Generalitat, tiene a las familias 
de personas con autismo exigiendo los derechos de sus hijos, 
derechos que ven mermados por este gobierno . Camisetas 
como esta con un lema muy esclarecedor, señora Oltra: 
(Aplaudiments) No queremos caridad, exigimos derechos . 
Señora Oltra, exigen derechos sin necesidad de mendigarlos .


